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Aturar el PRI de la Platja de Palma posa en perill la protecció de
Ses Fontanelles
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha manifestat avui que realitzarà totes les accions possibles per mantenir i
augmentar la protecció de la zona humida de Ses Fontanelles, tant des de l'àmbit municipal de Cort com a través de les
iniciatives parlamentàries. Els regidors a l'Ajuntament de Palma, Marisol Fernández i Antoni Noguera, i el diputat Antoni
Alorda ha comparegut aquest migdia en roda de premsa per recordar totes les actuacions que l'anterior govern va dur
endavant per protegir la zona i suspendre la llicència de construcció d'un centre comercial adjacent. 

 

Marisol Fernández ha incidit en el gran valor patrimonial, etnològic i mediambiental de Ses Fontanelles “com un pol
d'atracció per a un turisme cultural i la creació d'un teixit comercial de proximitat i arrelat al territori”. Segons la regidora, la
protecció definitiva de la zona permetrà realitzar un ventall de possibilitats com ara itineraris guiats que posin a l'abast del
coneixement de tots els ciutadans, tan estrangers com autòctons, el valor de la nostra vegetació i les restes arquitectòniques i
etnològiques de la Palma més rural. 

 

“Preservar els pocs espais naturals de l'illa, i en especial de l'entorn urbà de Palma, és una obligació de tots els polítics per
dotar-los del valor potencial que tenen i posar-los al servei dels ciutadans”. 

 

Per la seva part, el diputat Antoni Alorda recorda que la llicència de construcció d'un centre comercial és il·legal perquè va
ser atorgada per la batlessa en funcions Catalina Cirer després de perdre les eleccions, i damunt un espai protegit. Ara bé,
davant aquesta situació, la inseguretat jurídica és molt greu i posa en perill la protecció de Ses Fontanelles. 

 

Durant la legislatura anterior s'ha fet tots els esforços possibles per garantir la protecció de la darrera zona humida de Ciutat.
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En primer lloc, l'any 2008 es va aprovar una llei de mesures urgents que va suposar la suspensió de qualsevol activitat
urbanística a la zona, a l'espera que el Pla de Reconversió de la Paltja de Palma en definís el sòl. Quan aquest pla es va
aprovar, el juliol del 2010, aquesta protecció es va confirmar perquè el PERI de la Platja de Palma qualifica la zona humida
de Ses Fonantelles com a sòl rústic.

 

Ara, amb la intenció de retirar definitivament el projecte del nou gerent del consorci de la Paltja de Palma, “Ses Fontanelles
està en perill”. Amb tot, hem de tenir en compte que el Pla Hidrològic de les Illes Balears garanteix la protecció de l'espai
natural ja que l'incorpora com una de les zones humides d'interès, també a través de la Directiva d'Hàbitats de la Unió
Europea que delimita les zones humides i inclou la de Ses Fontanelles. Per això, la coalició insta al Govern a respectar les
normatives que s'han aprovat i vagi més enllà per protegir i utilitzar tot el potencial ecològic, cultural, turístic, educatiu i de
referència ambiental de la zona. 
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PSM-IV-ExM proposa la ubicació dels Casals de Joves tancats
dins els Casals de Barri
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa de Palma presenta propostes per tal de reobrir els Casals de Joves Nord i Ponent que romanen
tancats des del passat mes de juliol. Antoni Noguera, regidor del grup municipal, aposta per ubicar els Casals dels Joves en les instal·lacions

dels Casals de Barri del seu propi districte, fet que suposaria un estalvi en els lloguers dels locals.

En aquest sentit, el regidor ecosocialista confia que l’equip de govern valori aquesta proposta ja que l’única justificació que va donar el PP
de Cort per tancar els casals del districte Nord i el de Ponent ha estat l’econòmica, és a dir, el cost dels lloguers dels espais perquè no són

espais municipals.

Si el criteri per tancar els casals és econòmic, la coalició té la solució. Els casals de barri permetrien aquest estalvi en el lloguer i a més
integrar els joves dins l’activitat transversal del barris als que corresponen. Així, el grup municipal PSM-IniciativaVerds-Entesa confia que
l’equip de govern de Mateu Isern assumeixi aquesta proposta i l’apliqui immediatament per possibilitar que els casals tancats puguin reobrir
l’1 de gener de 2012. L’estalvi en lloguers seria d’uns 25.000 euros per Casal, segons les xifres esgrimides per la regidora Esperança

Crespí per motivar el tancament.

Concretament, el casal de joves del districte Nord es podria ubicar perfectament al casal de barri de Camp Redó. Pel que fa al de Ponent,
s’hauria de comprovar quin entre els més de set casals de barri que hi ha en aquest districte és el més adequat per acollir les activitats

d’aquest espai juvenil.

El regidor Antoni Noguera presentarà aquesta proposta a la Juntes de Districte de Nord i de Ponent del setembre
i  insisteix en recordar la important funció d’integració social que exerceixen els casals de joves com a lloc de
trobada d’oci i d’oferta educativa gratuïta. La tasca de prevenció, a més, es torna imprescindible per un
col·lectiu tan vulnerable com el dels joves i en aquest sentit els casals realitzen una funció clau i tenen com a
principal objectiu l’educació per a la salut.
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18.676 usuaris de 16 a 30 anys es queden sense Casal de Joves
 

  

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa considera una irresponsabilitat el tancament dels Casals de Joves Nord i Ponent i
insta a l’Ajuntament que no abandoni els joves de Ciutat permetent el tancament d’aquests dos espais tant importants pels
districtes de Nord i Ponent. La coalició ecosocialista considera que l’interès públic ha de ser un criteri principal per valorar
aquest tipus de decisions, principalment en aquest moments de crisi, ja que els joves són un dels col·lectius de la nostra
societat que més rep les conseqüències negatives d’aquesta situació.

PSM-IV-ExM defensa la gran labor dels Casals de Joves que en el cas del casal de Nord i Ponent, durant tot l’any 2010, han
atès en diferents programes educatius i d’informació juvenil fins a 18.676 usuaris joves (dades recollides de la memòria de
secretaria 2010). Aquests dos casals exerceixen una tasca primordial en qüestions de salut i prevenció a través d’activitats
educatives amb un component lúdic. A més, són un recurs importantíssim per la participació dels grups i entitats juvenils,
amb més de 240 cessions d’espai perquè facin ús del Casals per activitats diverses en el 2010.

En qualsevol cas, PSM-IV-ExM assenyala que no és coherent la solució proposada per part de la regidoria de Comerç,
Treball i Joventut, ja que altres casals, d’altres districtes, assumeixin les activitats dels que han tancat provocarà una
disminució notable de l’assistència. En primer lloc, perquè trenca amb el concepte de proximitat i accés fàcil als casals, i en
segon lloc afectarà directament a la participació.

La coalició, a més, acusa el PP de contradir les seves pròpies propostes electorals ja que en el seu moment van prometre
fomentar espais de dinamització juvenil. En canvi, ara, es dediquen a tancar aquests espais que donen suport, a molts nivells,
a un gran nombre dels joves de Palma.
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PSM-IV-ExM denuncia la il·legalitat de la instrucció sobre l’ús
del català a Cort
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa de Palma ha presentat aquest divendres una sol·licitud per tal de retirar la instrucció
de batlia sobre l’ús del català perquè va en contra del Reglament de Normalització i en alguns casos és del tot il·legal. El
grup municipal considera que la instrucció vulnera la normalització lingüística en detriment de l’ús del català.

Concretament, la instrucció contempla que l’Ajuntament emeti notificacions, certificats i altres respostes administratives tan
sols amb el condicionant que l’interlocutor o sol·licitant ho faci en llengua castellana. Per contra, el Reglament estableix que
l’administració ha d’actuar d’ofici en català, excepte quan el ciutadà ho sol·liciti expressament.

En aquest sentit, el grup municipal demana la retirada immediata de la instrucció per evitar un perjudici per als funcionaris i
els ciutadans que se’n veuen afectats des de la seva publicació, i la supressió de l’article 4 de la instrucció de batlia i la
posterior rectificació per tal que aquesta s’adeqüi al reglament.

Així mateix, els sobiranistes i ecosocialistes consideren que la instrucció vulnera els drets dels ciutadans i limita l’abast de
l’ús de la llengua pròpia de les Balears en el punt 1 i 2. En el primer, a més, seria necessari incloure que la relació de
l’Ajuntament es realitzarà en català amb altres administracions situades en altres territoris on el català també sigui la llengua
oficial.

A continuació, us adjuntam la instrucció de batlia, l’escrit de sol·licitud que ha entregat el grup municipal així com el
Reglament de Normalització Lingüística que podeu consultar també a la web de l’Ajuntament de Palma.
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PSM-IV-ExM denuncia que Mateu Isern fa una política
lingüística antimallorquina
 

La coalició ecosocialista lamenta que l'Ajuntament de Palma pretengui destinar 0 euros a la tasca de normalització lingüística.
 El batle Mateu Isern té com a model social i lingüístic l'Ajuntament de Calvia. És  un batle, com era Carles Delgado, amb
una nul·la sensibilitat cap a la llengua pròpia.

La coalició PSM-IV-ExM de Palma afirma que és especialment greu que renunciï a utilitzar-la com a eina intercultural per
enfortir la cohesió social, millorar el benestar de les persones i fomentar les relacions entre les diferents comunitats culturals
que habiten a la nostra ciutat i evitar la creació de guetos.   

Noguera assegura que “ens els darreres quatre anys la política de normalització lingüística de l’Ajuntament de Palma havia
posat el seu èmfasi en la cohesió social, fent més cursos que mai per a nouvinguts, creant activitats i iniciatives interculturals. 
L'aposta per aquest model social i lingüístic és clau per Palma: gairebé el 50% dels residents de Palma han nascut
fora de les Illes Balears i un estudi recent elaborat per la UIB i Linguamón, exposen que a Mallorca s’hi parlen unes
150 llengües. En canvi, Isern ignora i viu d’esquena a aquesta realitat".

Així mateix, Noguera recorda a Isern que "les institucions públiques de les Illes Balears estan obligades, per llei, a promoure
la llengua catalana. L’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears, la Llei de Normalització Lingüística, el Reglament
Municipal de Normalització Lingüística de l’Ajuntament de Palma, la Declaració Institucional de Normalització Lingüística
de l’Ajuntament de Palma, el Pla General de Normalització Lingüística i la Carta Europea de Llengües Regionals i
Minoritàries són els garants legals per al seu compliment a Palma".
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“Gesa ha de convertir-se en un centre sociocultural autogestionat
pels propis ciutadans”
 

El regidor Antoni Noguera prepara una moció per al proper plenari de l’Ajuntament de Palma per aconseguir que l’edifici de
Gesa es converteixi en un centre sociocultural autogestionat per entitats i associacions ciutadanes.

Abans, però, la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa té previst reunir-se amb els veïns de la zona i amb els membres de la
Plataforma AGESA, que promou aquesta iniciativa a Facebook, i està composada per les associacions Imagogem, Teatre
Sense Fronteres, Anem, Barri TV, Espai Esfera, Confraria Crist del Sant Poder, Thakhin-Runa, Art en Roda , S'Entreforc i
Cent per Cent Nosaltres.

«Les possibilitats d'aquest edifici suposen una oportunitat per oferir als palmesans un espai dedicat a ells i que compti amb
una compatibilitat entre els seus diferents usos, per fomentar sinergies positives». Segons el regidor, Antoni Noguera, aquest
projecte per a l’edifici Gesa pren com a exemple el centre autogestionat de La Tabacalera de Madrid.
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PSM-IV-ExM denuncia l’accés de menors d’edat a les corrides
de la plaça de toros de Palma
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa de Palma denuncia que els propietaris i organitzadors de la corrida de toros, que es
va celebrar ahir horabaixa al Coliseu de Palma, van infringir la Llei de Protecció dels animals que no permet l’entrada als
recintes a menors de 16 anys.

 La coalició recorda que aquesta normativa, aprovada l’any 1999, en el seu article número 4, especifica que “no es permetrà
l’entrada a espectacles als menors de setze anys”. Davant aquesta vulneració de la legalitat per part dels organitzadors i
propietaris de la plaça, PSM-IV-ExM, insta al Departament d’Activitats Classificades del Consell de Mallorca a multar als
propietaris perquè aquest patètic fet no torni a ocórrer.

Els ecosocialistes mantenen la lluita contra la celebració d’aquest espectacles sanguinaris i violents que suposen un
maltractament per als animals. El regidor present ahir a la concentració antitaurina, Antoni Noguera, declara que "la presència
de nins en aquests espectacles sanguinaris és l'antítesi del què hauria de ser l’educació d'un país que es considera modern i
civilitzat. Esperem que sigui la darrera corrida que es facin a Palma".
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El Ple de Cort aprova restringir els horaris d’obertura dels bars
de Sa Gerreria     
 

En el darrer ple, celebrat el passat dijous 28 de juliol, es van tractar qüestions fonamentals per la vida dels ciutadans de
Palma. Així, el grup municipal va sol·licitar la compareixença al ple del regidor de l’àrea d’Economia, Hisenda i Innovació,
així com de la regidora de Funció Pública, del regidor de Cultura i Esports, tot els perquè donàssin compte de les principals
línies d’actuació de les respectives àrees.

En aquest cas, ni durant les preguntes orals, els responsables del govern han sabut donar una resposta clara sobre els projectes
previstos per a Palma. A més, cal incidir que la majoria exercida per l’equip de govern del PP ha permès rebutjar la majoria
de les proposicions del grup en perjudici dels palmesans.

Sa Gerreria

Amb tot, i gràcies a la iniciativa del grup municipal de PSM-IniciativaVerds-Entesa, la problemàtica del renou al barri de Sa
Gerreria ha tornat a estar damunt la taula, i per primer cop s’ha acordat posar-hi solució. La proposició presentada, i que
podeu consultar a continuació, es va aprovar amb els vots favorables del PP, i l’abstenció del grup socialista en els punts 1 i
4.

D’aquesta manera, Cort es compromet a iniciar un estudi que permetrà delimitar la zona del centre histìoric de Palma que es
veu afectada per la gran aglomeració de gent en els dies de la Ruta Martiana. Això permetrà aplicar una declaració de zona
acústicament contaminada i per tant limitar els horaris d’obertura dels locals d’oci nocturn.

Els regidors de PSM-IV-ExM estan especialment satisfets per l’aprovació d’aquesta moció pel fet que suposa el
reconeixement dels veïns al descans, i l’aplicació immediata de l’ordenança reguladora de l’ús cívic dels espais públics pel
que fa a les concentracions de gent que deteriorin la tranquil·litat de l’entorn.

Dació en pagament de les hipoteques
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També, durant aquest ple, el grup ac que Cort es pronunciés sobre un dels temes clau de l’actualitat econòmica.
“L’Ajuntament de Palma demana al Govern de l’Estat que estudiï una modificació de la regulació hipotecària que inclogui la
figura de la dació en pagament”. Així, el regidor Antoni Noguera aconsegueix que l’equip de govern doni el seu suport a la
Subcomissió creada dins el Congrés dels Diputats per tal de canviar el sistema hipotecari espanyol i acabar una de les majors
injustícies socials.

El ple de Cort acorda sol·licitar a la Delegació de Govern de les Illes Balears que informi a l’Ajuntament de Palma dels
desnonaments que vagi a realitzar la Policia Nacional amb un termini raonable perquè els Serveis Socials municipals puguin
actuar en el marc de les seves competències.

Protecció de Santa Catalina

Antoni Verger, per la seva part, ha defensat en aquest ple la protecció del barri de Santa Catalina i en especial de l’edifici de
la Via Argentina pel seu valor patrimonial arquitectònic. “Salvar el patrimoni de Ciutat crea llocs de feina i potencia un
turisme desestacionalitzat i cultural, al mateix temps que el seu valor passa per damunt dels interessos econòmics”.

El PP, amb el seu vot contrari, ha rebutjat evitar la greu i imminent amenaça d’esbucament d’un edifici com aquest amb alts
valors patrimonials evidents i constats. L’equip de govern es nega a fer qualsevol gestió amb la constructora per protegir,
com a mínim, el manteniment de la façana de l’edifici.

El portaveu del grup defensà protegir l’edifici d’un dels barris amb més valor patrimonial com és el de Santa Catalina i
garantir la unitat de les illes de cases i la tipologia arquitectònica del barri per evitar destruir de forma definitiva i irremeiable
el patrimoni.

Normalització Lingüística i Blanquerna

Durant aquest darrer ple de l’estiu, el PP va rebutjar el manteniment del Servei de Normalització Lingüística de Cort. De fet,
el grup socialista es va abstenir en els punts 2 i 3. En el mateix sentit, es va rebutjar sotmetre a consulta popular vinculant la
decisió sobre la peatonalització del carrer Blanquerna, i revocar l’autorització de circular i aparcar els vehicles en aquest
carrer de Palma.

Finalment, podeu consultar la Declaració  Institucional que es va aprovar per unanimitat relativa a la situació d’emergència
humanitària de la zona coneguda com a “Cuerno de África”.
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PSM-IV-ExM demanarà a Gilet si té previst donar compte de la
seva gestió al Consell Municipal de la Cultura
 

El grup municipal PSM-IniciativaVerds-Entesa de Palma demanarà en el proper plenari si el regidor de Cultura, Fernando Gilet, té previst

donar compte de les seves primeres decisions en matèria cultural al Consell Municipal de la Cultura i quan pensa convocar-lo.

 

La coalició recorda que el Consell és l'òrgan consultiu d'assessorament i debat pel que fa als assumptes relacionats amb la cultura en l'àmbit
municipal i entre les seves funcions, segons el seu propi reglament, proposa proposa activitats, plans i estratègies culturals a la regidoria que

té les competències en matèria de cultura, patrimoni i política lingüística.

 

El regidor Antoni Noguera considera que “és primordial que les àrees de gestió pública estiguin en contacte directe amb els sectors implicats,
i més en el cas de Cultura, ja que és imprescindible per definir el projecte cultural de Palma i per ser una indústria emergent en la recuperació
econòmica. El regidor ha demostrat fins ara no tenir cap projecte cultural per Palma i les seves primeres decisions són una mostra

inequívoca. Li feim un prec perquè es deixi assessorar pel sector". 

 

Així mateix, Noguera afirma que Gilet “hauria de saber que darrera Agustí Villaronga, Gabi Beltran o Tomeu Seguí entre d'altres, hi ha
una indústria de prestigi i emergent per la qual s'ha d'apostar fortament com a font de recuperació econòmica. La indústria cultural i

audiovisual juntament amb l’economia verda són les alternatives al model econòmic que ens ha duit a la crisi". 
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Antoni Verger denuncia que Cort ha ignorat l’orde del Consell
per preservar l’edifici de Santa Catalina
 

  

Segons ha recollit el Diario de Mallorca, en la seva edició del dia 21 de juliol, l’Ajuntament de Palma ha obviat una orde del
Consell de Mallorca per la qual s’instava a obrir un fitxa del catàleg d’elements patrimonials a preservar. En aquesta, estava
previst que s’inclogués l’edifici de l’Avinguda Argentina de Santa Catalina.

El portaveu del grup municipal del PSM-IniciativaVerds-Entesa ha denunciat que la Comissió Municipal d’Urbanisme,
ignorant aquesta resolució del Consell de Mallorca que data del dia 22 de juny, hagi atorgat la llicència de nova construcció.

“Si l’Ajuntament hagués acatat l’ordre del Consell i hagués iniciat la tramitació de la fitxa del catàleg municipal, no hagués
començat la demolició ni s’hagués adjudicat la llicència de nova construcció”.

Antoni Verger lamenta la falta de voluntat de l’equip de govern per preservar els elements patrimonials de Ciutat així com la
manca de valentia per justificar les seves decisions. En aquest sentit, Verger critica que el portaveu del govern municipal
excusi l’actuació del seu equip “per manca de marge de maniobra”.
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PSM-IV-ExM aposta per treure a concurs públic l’acabament de
les obres i l’explotació del Palau de Congressos
 

  

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa de Palma ha registrat una pregunta per al proper plenari de dijous 28 per tal de posar
en evidència la manca d’una fulla de ruta de l’equip de govern per al desenvolupament del projecte del Palau de Congressos.

El portaveu sobiranista i ecosocialista lamenta que l’actual equip de govern no sigui capaç de proposar solucions efectives
per tal de donar sortida a l’actual situació de paràlisi de les obres del Palau. “L’Ajuntament no pot assumir en cap cas la
finalització de les obres del Palau i l’hotel a través de la sol·licitud d’un crèdit de 30 milions d’euros avalat pel consistori”,
assegura Verger, possibilitat aprovada a l’anterior legislatura amb els vots favorables del PP i del PSOE.

En aquest sentit, el grup municipal proposa replantejar el contracte actual i treure a concurs públic l’acabament de les obres i
la posterior explotació del Palau de Congressos. “És la única manera de poder injectar capital privat al projecte i poder
derivar així els doblers públics que es volen posar al Palau cap a finalitats com escoletes, serveis socials, parcs i zones verdes,
etcètera”.

Antoni Verger durant el proper plenari, a més, formularà preguntes per intentar aconseguir la màxima transparència a aquesta
qüestió i perquè l’equip de govern expliqui quins són els termes de la negociació amb Acciona, i si la constructora ha
demanat alguna contrapartida per tal de continuar amb les obres.

El grup municipal considera que en relació a aquest projecte ja es va produir una autèntica fugida cap endavant durant la
legislatura passada amb els vots a favor de PP i PSOE, permetent la sortida del grup Barceló sense penalitzacions, després
d’haver incomplit el compromís de posar 80 millons d’Euros per a la construcció del Palau. “Llavors es va assumir
l’execució d’una macro infraestructura amb doblers públics. Ara el PP ha de ser capaç de redirigir la situació per evitar la
paralització de les obres durant un llarg període, i per evitar que l’Ajuntament injecti més doblers públics per construir un
hotel quan hi ha tantes necessitats socials urgents que atendre a Palma”.
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PSM-IV-ExM felicita Agustí Villaronga pel reconeixement a la
seva feina amb el Premi Nacional de Cinema
 

  

La coalició valora molt positivament que el Ministeri de Cultura espanyol hagi reconegut l’aportació a la cinematografia
d’una dels mallorquins amb més projecció professional en aquest àmbit. Es tracta del reconeixement a una trajectòria
autoexigent i fermament compromesa amb un llenguatge propi.

Amb el darrer treball, “Pa Negre”, l’adaptació cinematogràfica de l’obra homònima d’Emili Teixidó, Villaronga ha
aconseguit la popularitat, i l’èxit a les sales de cinemes d’arreu així com el reconeixement de la crítica, però sense mai
buscar-ho ni pagant el preu de fer concessions a l’èxit comercial.

“Pa Negre” contribueix a afegir un nou reconeixement notori i de projecció internacional a tota la seva obra, en especial
referència a “El Mar” i aquest darrer treball cinematogràfic, on es visualitza la literatura catalana i reforça la seva presència
social.
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'Ses Fontanelles, l’oportunitat de diversificar el model turístic de
la Platja de Palma'
 

  

El més gran dels aiguamolls que resten a Palma és el conegut com Ses  Fontanelles, una zona humida de 325.000 metres
quadrats , que al llarg  d’aquest segle ha patit processos de transformació (salines) i  degradació (abocament de runa) que a
pesar de tot el lloc manté encara  uns notables valors ecològics i paisatgístics, que han estat reconeguts  als distints inventaris
de zones humides elaborats per la Conselleria  d’Agricultura i la seva revisió de l’any 1997 per part la Conselleria de  Medi
Ambient. Acull nombroses espècies d’aus, alberga diferents  hàbitats naturals d’importància comunitària i en ell hi viu el 
limonium barceloi, una espècie vegetal única al món i en perill d’extinció.

Les zones humides estan reconegudes per tota la comunitat científica  com a zones de gran importància ecològica, a causa de
la seva elevada  productivitat i la seva elevada diversitat biològica.

Des de fa anys, Convenis Internacionals, protocols, Directives  europees s’han adreçat a assegurar la protecció i conservació
d’aquestes  zones.

A tota la Mediterrània i a les Balears en particular la importància  de les zones humides és encara més elevada, a causa de la
seva  escassesa, tant per les condicions climàtiques, com per la seva radical  transformació històrica, especialment dels dos
darrers segles.

Font: Plataforma Ses Fontanelles, Parc Natural

L’amenaça d’un espai natural únic a Palma

En el 2007, en una decisió insòlita perquè el PP havia perdut les eleccions i governaven en funcions a Cort, Catalina Cirer 
otorga  llicència al Grup Aqua Magica per construir un complexe comercial i  d’oci de 185.000 m2, amb 240 locals
comercial (entre discoteques,  fast-foods…), 3.000 places d’aparcament i carrils de 25 metres  d’amplària en la zona verda
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més gran que queda a la Platja de Palma. El  PP deixava una bona hipoteca al nou Govern amb la seriosa possibilitat  de
destrucció d’aquest singular paratge.

2007-2011: La legislatura de la protecció de Ses Fontanelles

Ja amb el nou Govern, el 24 de novembre del 2007 sortia publicat al BOIB el  Decret llei de Mesures Urgents que  
suspenia cautelarment els efectes edificatoris de dues zones  determinades dels municipis de Palma (Ses Fontanelles) i
d’Eivissa (Ses  Feixes), per evitar que es pogués dur a terme actes que suposaven una  transformació sensible de la realitat
física i biològica d’aquests  terrenys que podien fer impossible o dificultar de forma important la  consecució dels valors
superiors d’aquestes àrees, els quals havien de  protegir-se en benefici d’un desenvolupament sostenible, per la qual  cosa
també es disposava que es tramitessin les normes corresponents per  protegir definitivament els valors naturals d’aquestes
àrees.

El 30 de juliol del 2010,  s’aprova el Pla de Reconversió de la Paltja de Palma  qualifica la zona humida de Ses Fonantelles
com a sòl rústic.

El 25 de febrer de 2011, s’aprova inicialment en Consell de Govern el Pla Hidrològic de les Illes Balears. Ses Fontanelles
s’inclou en el catàleg de les zones humides

La importància del valor afegit de Ses Fontanelles en la reconversió de la Platja de Palma

El destí de Ses Fontanelles serà la mostra de si realment es vol fer  una reconversió de qualitat i en paràmetres de turisme
sostenible a la  Platja de Palma. Una zona humida lluny de ser una molèstia o un element a  eliminar, és avui dia i a qualsevol
país europeu, una oportunitat de qualitat ambiental i paisatgística, tot i que sigui amb característiques urbanes. Com a
exemple es pot posar el camí seguit a la Gola. Són elements  que donen valor afegit a les zones urbanes turístiques i
ajuden a  suavitzar el grau d’artificialitat que sovint tenen aquests espais  urbans especialitzats. Fer de Ses Fontanelles
un parc natural,  suposaria la millor notícia per la Platja de Palma. Perquè en la  diversificació i en la sosteniilitat està el futur
del nostre turisme.
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"Blanquerna, tramvia, carril bici: El PP més radical i delirant"
 

Blanquerna, un eix cívic a l'Eixample palmesà,  peatonal des de desembre de 2010, un èxit social indiscutible, famílies 
passejant tranquil·lament, gent conversant enmig del carrer, pares i  mares amb cotxets, terrasses animades, nins jugant.

Decisió "política" del PP de'n Mateu Isern? A partir de dia 6 de  juliol, que els cotxes i motos tornin circular al llarg de casi la
meitat del carrer i puguin aparcar durant 10 minuts!! La única ciutat  d'Europa on un eix cívic que funciona és "castigat" amb
la interferència  dels cotxes, podent provocar inclús situacions de perill pels vianants.  Una decisió pressa en contra d'una
aclaparadora majoria de veïnats  (també d'una majoria de comerciants). Una autèntica aberració. Un  retrocès en contra dels
temps i de la ciutadania.

Motiu de la decisió? Compromissos "polítics" adquirits abans d'eleccions amb alguns pocs comerciants.

Conclusió? L'interès general, a norris!

Tramvia de la badia de Palma: Projecte inclòs dins  el Pla Director Sectorial de Transports (PDST) per un govern del PP 
(2006). Impulsat i tramitat pel pacte de progrés durant el període  2007-2011. Ja ha superat vàries fases de la tramitació
administrativa,  informació pública i les obres podrien començar a finals de 2012. Els  estudis de demanda garanteixen entre
12 i 14 millons d'usuaris anuals el  primer any de funcionament. L'explotació no generaria déficit. Una  solució de transport
públic modern, ecològic, amb capacitat de  transportar més viatgers i més ràpid que unes línees de l'EMT que, com  la 15
(Palma-S'Arenal), van massa saturades, durant massa moments al  dia, massa mesos a l'any. Una solució de transport públic a
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la  "europea", sufragada amb els fons estatutaris pel govern central, que  millora la mobilitat dels residents i dels nostres
visitants,  significant un valor afegit important pel producte turístic de la Platja  de Palma. Un element dinamitzador de
l'economia, una infraestructura  basada en les noves tecnologies, la reducció d'emissions, necessària per  donar una resposta
més potent de transport públic a una determinada  franja. Tots els experts en mobilitat internacionals que han conegut el 
projecte han avalat la seva viabilitat i necessarietat.

Decisió "política" del PP de'n Mateu Isern? Paralització del projecte  de tramvia!! Apostam pel Metro?! Siguem seriosos, cap
anàlisi  mínimament rigorós justificarà la viabilitat d'una línia de Metro a  Palma. Se necessita una demanda potencial
d'usuaris per justificar la  inversió que està molt enfora de les demandes que podria arribar a tenir  qualsevol línia de metro a
la nostra ciutat. En canvi, tots els estudis  tècnics afirmen la viabilitat i necessarietat del tramvia de la badia  de Palma.

Motiu de la paralització? El tramvia és molt car. Tothom sap (menys  el PP de Palma, clar), que un km. de Metro costa una
mitjana de 4  vegades més que un km. de tramvia!! A més, sempre ha quedat clar que el  tramvia és una infraestructura que
ha de finançar un Estat espanyol que  du anys invertints quantitats ingents de doblers a la península en  AVE's. Així va quedar
plasmat també a l'Estatut d'Autonomia, que  garanteix uns fons estatals anuals a invertir en una sèrie de  infraestructures, com
les de transport públic. Tots som conscients de  les dificultats pressupostàries actuals de l'administració, però això no  vol dir
que no s'hagin de seguir fent totes les tramitacions  necessàries perquè el tramvia sigui una realitat al moment en què la 
situació millori.

Conclusió? L'interès general, a la mar!

Carril bici d'Avingudes: Un gran èxit. En molt poc  temps, mils de ciclistes circulen diàriament pel carril. S'ha de  tenir  en
compte que els canvis en les pautes de mobilitat són lents. Compleix  una funció de vehicular i distribuir tots els viatges en
bici que  arriben al centre mitjançant la xarxa radial de carrils. La possibilitat  de poder circular amb uns mínims de seguretat
en bicicleta per Palma  (sense carril era perillós) fa que molts de ciutadans passin a  desplaçar-se en bici per la ciutat,
reduint-se emissions, renous,  ocupació d'espai públic pels cotxes, etc. No se compleixen els vaticinis  catàstrofistes de
col·lapse total a les avingudes.

Decisió "política" del PP de'n Mateu Isern? Suprimir el carril bici  d'Avingudes i substituir-lo per un traçat aberrant, llarg,
sinuòs,  perillós, amb circulació compartida amb cotxes (no hi ha carril !!), i  amb vianants (pen mig de la Plaça Espanya!).
Un esperpèntic "carril  bici" que costarà, en època d'austeritat, 200.000 Euros!! i que no  complirà la funció que compleix
actualment el carril d'Avingudes.

Motiu de la "gran" decisió? Donar resposta a queixes de taxistes i  comerciants!! No comment. Evitar el col·lapse?! Però
encara no han entès  que el col·lapse el provocaran ells amb aquesta política de donar  facilitats al cotxe i empitjorar les
possibilitats dels desplaçaments en  mitjans alternatius?!?!

Conclusió? Que Déu ens agafi confessats!

La conclusió de tot plegat és que el govern de la  ciutat està en mans d'un PP radicalitzat, que pren decisions delirants  sense
la més mínima fonamentació ni contemplació. Els temes de mobilitat  no són estrictament de dretes o d'esquerres. Són temes
amb un component  tècnic elevat, objectivables, amb estàndards internacionals. No pot ser  que en ple 2011 estiguem
discutint a Palma, una ciutat europea, una  capital de la Mediterrània Occidental, sobre si han de tornar circular  cotxes per un
carrer peatonalitzat amb èxit, o sobre si suprimim carrils  bicis enlloc d'ampliar la xarxa, o sobre si Metro o Tramvia. NO
POT  SER!!

L'única discussió possible entre dreta i esquerra en aquest camp de  la mobilitat és sobre la velocitat i l'impuls dels canvis.
Normalment  l'esquerra fa avançar amb més decisió els canvis, animada per la  persecució de l'interès general sobre qualsevol
altre interès o  consideració. Però la decisió sobre que toca fer-se a cada cas, en  funció de les característiques de cada ciutat,
se pot objectivar al  màxim i hauria de quedar fóra de la discusió partidista.

Les decissions del PP de Palma són un autèntic deliri. S'ha de fer un  Metro si els números surten per fer un Metro i un
Tramvia si els  números són de Tramvia. I a Palma els números surten per fer Tramvia. És  una qüestió objectiva.

I s'han de peatonalitzar carrers i estendre les xarxes de carrils  bici perquè així ho exigeixen els paràmetres de la nova
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mobilitat a les  ciutats del nostre entorn. Per organitzar millor les nostres ciutats i  guanyar qualitat de vida. Ni més ni pus.
Aquest tipus de polítiques de  mobilitat les duen a terme tots els governs de ciutats europees,  independentment del seu color
polític. També fa tramvies, carrers  peatonals i carrils bici el PP a ciutats de la resta de l'Estat.

La pregunta és: Perquè tenim tan mala sort? Perquè tenim a Palma la  dreta més obtusa i cavernícola de tot l'Estat? Perquè els
ciutadans de  Palma hem de patir el PP més indocumentat i rudimentari de tot Espanya?

La resposta és clara: perquè la ciutadania els ha votat majoritàriament.

Però el que no haurien d'oblidar J M Rodríguez, Gijón, Isern i Cia.  és que la immensa majoria de ciutadans que dipositaren
dia 22 de maig la  confiança en la candidatura de'n Mateu Isern ho fèren amb l'esperança  de què el PP fés les coses bé. I en
temes de mobilitat està bastant  clar, se pot objectivar molt, quines coses estan bé i quines estan  malament. Fins ara totes les
decisions del PP de Palma en aquesta  matèria són nefastes, retrògrades, indocumentades. Pel bé de la ciutat  esperem que en
algun moment rectifiquin. Bastaria consultàssin una mica a  alguns experts en la matèria. N'hi ha molts de dretes!

Des del grup municipal del PSM-IV-ExM no ens cansarem de denunciar  aquesta deriva delirant del batle Isern i el seu equip,
posant sobre la  taula tots els arguments necessaris perquè puguin comprovar que s'estan  equivocant greument. Desitj de
veres que entrin dins la racionalitat i  rectifiquin. Palma no se mereix aquesta involució.    

http://antoniverger.balearweb.net/
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